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ZÁPISNICA 
zo 7. mimoriadneho zasadnutia Zdravotnej komisie Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 13.10.2010 
 
Počet prítomných členov:         10 /podľa prezenčnej listiny/ 
Počet neprítomných členov:         5 
z toho ospravedlnení:          5 
 
 
PROGRAM ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie, schválenie programu 
2. Informácia o  súťažných podmienkach na výber strategického partnera na prenájom 

majetku za účelom prevádzkovania nemocníc, ktorých zakladateľom je Košický 
samosprávny kraj 

3. Uznesenie a záver 
 
 
K bodu č. 1 
Zasadnutie Zdravotnej komisie otvorila a viedla predsedníčka komisie MUDr. Mária 
Grüllingová. Komisia bola uznášania schopná. Program navrhnutý v pozvánke bol schválený 
jednohlasne všetkými členmi komisie.  
 
K bodu č. 2 
Ing. Ondrej Bernát – riaditeľ Úradu KSK prezentoval dokumenty spracované poradcom pod 
názvom:  

a) Zmena uznesenia Zastupiteľstva KSK č. 549/2008,  
b) Kvalifikačné predpoklady a spôsob ich preukázania v rámci Záväznej ponuky, 
c) Priebeh obchodnej verejnej súťaže o najvhodnejší návrh na uzavretie zmluvy 

o dočasnom prevode akcií nemocníc, ktorých zakladateľom je Košický samosprávny 
kraj 

Obchodná verejná súťaž by sa mala v priebehu nasledujúceho týždňa vyhlásiť, preto je 
dôležité pripomienkovať predložené kvalifikačné predpoklady a podmienky súťaže 
Zdravotnou komisiou KSK. 
 
Predsedníčka komisie MUDr. Grüllingová dala členom komisie priestor na vyjadrenie 
postrehov, námetov, pripomienok k predloženým materiálom. 



MUDr. Farkaša zaujímalo na koľko rokov sa plánuje prenájom a kam sa použijú peniaze 
získané z prenájmu. Ing. Bernát poznamenal, že otázka dĺžky nájmu je zatiaľ predmetom 
diskusie – pravdepodobne ale pôjde o dobu 20 rokov. Finančné prostriedky získané 
z prenájmu nemocníc budú podľa určitého kľúča reinvestované späť do nemocníc. Musíme 
však rozlišovať medzi hodnotou akcií v súčasnosti a po určitej dobe. Snahou KSK je, aby 
minimálne v dozorných radách boli zastúpení aj naďalej poslanci KSK. Nájomné bude vo 
výške odpisov, poistenia majetku a dane z nehnuteľnosti. Prevod akcií je lepšie riešenie aj 
z dôvodu, že len akcionár KSK sa vymení za iného akcionára – nebudú sa tým musieť riešiť 
pracovnoprávne vzťahy, zmluvy s poisťovňami a pod.  
MUDr. Hrdlík sa pýtal na situáciu, ak sa prihlási len jeden záujemca, či sa opäť pristúpi 
k zmäkčovaniu kritérií. Môže sa stať, že ak investor preberie nemocnice – zrazu budú 
niektoré doposiaľ málo výkonné oddelenia ziskové, ako tomu bolo pri odštátnení napr. dialýz, 
biochémií a pod. Do predaja by podľa neho bolo vhodné doplniť aj povinnosť zabezpečovania 
pohotovostných služieb. MUDr. Grüllingová poznamenala, že otázka pohotovostných služieb 
pri prenájme nemocníc nie je prioritnou témou. Všade existuje inštitúcia, ktorá pohotovostné 
služby zabezpečuje. Najdôležitejšie je a bude zabezpečiť, aby sa poskytovala efektívna 
ústavná zdravotná starostlivosť v kraji. MUDr. Lipčák poznamenal, že z našich štyroch NsP 
zabezpečuje LSPP len NsP sv. Barbory Rožňava, a.s.  
Ing. Lengyel poznamenal, že manažovanie nemocníc je náročná úloha a pri riešení ľudských 
zdrojov so strategickým partnerom, bude potrebné prihliadať aj na súčasných riaditeľov. Ing. 
Bernát s náročnosťou riadenia nemocníc súhlasí, ale poznamenal, že nie všetci súčasní 
riaditelia sú aj dostatočne dobrými manažérmi.  
Pripomienka Ing. Lengyela k predloženým materiálom: 
 
„Bod 4.2. Záujemca preukáže splnenie vyššie uvedených kvalifikačných predpokladov 
v rámci Záväznej ponuky nasledujúcim spôsobom – odrážka 7 – Je prípustné, aby 
kvalifikačné predpoklady číslo 7 a 8 splnil Záujemca prostredníctvom osoby patriacej do 
rovnakej Majetkovo prepojenej skupiny – navrhuje, aby osoba patriaca do rovnakej 
Majetkovo právnej skupiny spĺňala aj kvalifikačné predpoklady číslo 1 až 6“. 
 
MUDr. Máthéová vyslovila nesúhlas s tým, aby komisia rozhodla o pripomienkach k tak 
závažnému materiálu hneď na tomto rokovaní, nakoľko členovia komisie dostali materiály na 
stôl a nebolo možné si ich vopred naštudovať. Navrhuje, aby sa k tomuto bodu komisia zišla 
po určitom čase opäť. Vyslovila predmetné obavy na základe skúseností z predchádzajúceho 
obdobia, kedy už boli dve obchodné verejné súťaže z rôznych titulov zrušené. MUDr. 
Grüllingová poznamenala, že táto súťaž (aj podmienky) je maximálne transparentná. 
Zdravotná komisia zasadla k materiálom skôr ako komisia na výber strategického partnera. 
Chybou bolo, že poradca nám materiál predložil neskôr ako sa predpokladalo. Ku všetkému 
majú poslanci aj neposlanci Zdravotnej komisie možnosť sa vyjadriť a lehota na zaslanie 
pripomienok k predloženým materiálom sa určuje nasledovne: 
 

do piatku popoludní 15.10.2010 zaslať akékoľvek pripomienky e-mailom na adresu: 
peter.dringus@vucke.sk 

 
Ing. Bernát konštatoval, že nemá nič proti tomu, aby sa Zdravotná komisia k tomuto bodu 
opäť zišla, ak bude vôľa zo strany jej členov. Princíp transparentnosti a odbornosti kladie na 
prvé miesto. Dôvod na zrušenie predchádzajúcej súťaže bol len jediný – Komisia na výber 
strategického partnera nechcela jednať len s jedným uchádzačom (nakoľko len jeden splnil 
všetky kritériá). Pri viacerých uchádzačoch bude lepšia vyjednávacia pozícia KSK.  
MUDr. Rácz vyslovil k predloženým materiálom nasledovné pripomienky: 



- navrhuje predĺžiť lehotu na zaslanie Zadávacej dokumentácie odo dňa vyhlásenia 
OVS z 10 na 14 dní, 

- nevidí dôvod, prečo by mala byť kvalifikačným predpokladom skutočnosť, že niekto 
nie je odsúdeným za trestný čin korupcie, poškodzovania finančných záujmov, 
legalizácie príjmu, či zosnovania alebo podporovania zločineckej skupiny – ak by to 
aj ostalo medzi kvalifikačnými predpokladmi, tak nie na 1. mieste ale min. niekde na 
konci kvalifikačných predpokladov – preto navrhuje vymeniť body 1. a 7., 

- prílohu č. 5 Odbory lôžkovej starostlivosti a komplementárne oddelenia NsP 
navrhuje zoradiť podľa dôležitosti, pretože v súčasnej podobe je to určite 
nevyhovujúce, 

- pri hodnotiacich kritériách navrhuje váhu 50% pre najvyššie ponúknuté peňažné 
plnenie a váhu 50% pre ostatné tri kritériá. 

 
MUDr. Hudák uviedol, že podnikanie v oblasti zdravotníctva nie je štandardným podnikaním 
– zdravotnícke zariadenia sú limitované viacerými subjektmi na trhu, najmä zdravotnými 
poisťovňami. Preto navrhuje: 
 
- pri hodnotiacich kritériách nie je najpodstatnejšie peňažné plnenie – toto by malo byť na 
poslednom mieste; podnikateľský zámer, kvalita a rozsah skúseností, obrat, počet lôžok, 
zdravotnícke odbory sú dôležitejšími kritériami. 
 
MUDr. Farkaša ďalej zaujímalo, čo sa stane v prípade ak strategický investor nebude 
postupovať korektne a nebude si plniť povinnosti – bude možnosť vrátania akcií alebo iných 
mechanizmus? Ing. Bernát informoval členov komisie, že tieto pravidlá „hry“ budú zmluvne 
ošetrené medzi KSK a strategickým partnerom.  
 
 
K bodu č. 3 
Rokovanie komisie ukončila predsedníčka Zdravotnej komisie pri Zastupiteľstve KSK MUDr. 
Mária Grüllingová. Zároveň sa poďakovala prítomným za účasť a všetky podnetné poznatky 
a návrhy.  

 
 
 
 
 
 
 
 

 
PhDr. Dringuš Peter 

tajomník komisie 
MUDr. Mária Grüllingová 

predsedníčka komisie 
 
 
 
 
 
 


